
č. j.: VSPJ/01478/2022– PID: 22/01840 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 5/2022 ze dne 6. dubna 2022 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  9 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  2 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Martina Chalupová, Ph.D., Adiya Zhalel, Veronika Krčmářová, Petr Wolf 

Hosté: rektor prof. MUDr. Václav Báča, Ph.D.; kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; 
prorektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; Miloslav Vytasil 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

 

Program: 
1. Zahájení 

2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2022 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 
Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon), 

− Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2023 a 2024 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) 
zákona. 

4. Různé 

 

 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatelku Ing. Martinu Kuncovou, Ph.D. a ověřovatele 
zápisu Mgr. Martinu Černou, Ph.D. a Šimona Hajníka a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 
 
Po ukončení hlasování přišla Dr. Dvořáková. 

 



2. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Změny ve vedení a orgánech VŠPJ 

− S účinností od 4. března 2022 do 6. listopadu 2026 byl ministrem školství, mládeže 
a tělovýchovy (MŠMT) jmenován novým členem Správní rady VŠPJ PhDr. Jindřich Fryč, státní 
tajemník MŠMT ČR. 

− S účinností od 15. března 2022 byli ministrem MŠMT opětovně jmenováni členy Správní rady 
VŠPJ na dobu šesti let Mgr. Šárka Kubátová a Ing. Jiří Paroulek, MBA, LLM. Jejich funkční 
období končí dnem 14. března 2028. 

b) Různé 

− Dne 1. února 2022 odstartoval jubilejní desátý ročník tradiční kampaně Suchej únor, věnující 
se problematice nadměrného pití alkoholických nápojů. V letošním roce se do kampaně, jejíž 
součástí je výzva k měsíci bez alkoholu, již podruhé oficiálně zapojila i VŠPJ. 

− Dnem 1. února 2022 zahájil svoji činnost nový filmový klub VŠPJ POLYFiK, který bude nabízet 
jednou měsíčně skvělou příležitost zhlédnout kvalitní dokumentární filmy i možnost 
diskutovat o zajímavých tématech. První promítání, které se uskutečnilo 1.února v 15.00 
hod., bylo věnováno aktuálnímu tématu otužování a zimního plavání dokumentárním 
snímkem Ponor. 

− Dne 9. února 2022 uspořádala VŠPJ den otevřených dveří pro zájemce o studium a dne 
12. února 2022 proběhl den otevřených dveří online formou. 

− Katedra matematiky VŠPJ uspořádala v době mezisemestrálního volna prázdninovou školu 
matematických předmětů. Výuka proběhla v online podobě ve dvou skupinách, a to 
v termínech 14. – 18. února a 17. – 20. února 2022. 

− V posluchárně Výukového centra VŠPJ se dne 24. února 2022 konala 16. jihlavská 
mezinárodní konference „Poruchy pánevní statiky a urogynekologie“ pořádaná Jihlavskou 
medicínskou akademií, Gynekologicko – porodnickým oddělením Nemocnice Jihlava 
a Katedrou zdravotnických studií VŠPJ. 

− K oslavám Mezinárodního dne průvodců uspořádala Katedra cestovního ruchu VŠPJ ve 
spolupráci s Asociací průvodců České republiky a Bránou Jihlavy, p. o. dne 26. 2. 2022 
bezplatné komentované prohlídky města Jihlavy, které byly provázeny studenty VŠPJ, SŠECR 
Jihlava a akademickými pracovníky KCR VŠPJ. 

− Ve dnech 2. a 3. března 2022 se na VŠPJ konala 16. mezinárodní konference Aktuální 
problémy cestovního ruchu na téma „Krizová řešení pro cestovní ruch“ pořádaná Katedrou 
cestovního ruchu VŠPJ a Vysočina Tourism, p. o. pod záštitou hejtmana Kraje Vysočina 
a primátorky statutárního města Jihlava s mediální podporou společnosti COT group. 

− Dne 10. března 2022 se na VŠPJ uskutečnil 4. ročník soutěže pro studenty středních a vyšších 
odborných škol v simulační hře Unisim "Vybuduj úspěšnou firmu 2022". 

− Téhož dne v přednáškovém sále výukového centra VŠPJ proběhla první letošní promoce 
absolventů. 

− Dne 17. března 2022 se v posluchárně VŠPJ konala 13. jihlavská mezinárodní 
onkogynekologická konference: „KARCINOM PRSU“ pořádaná Jihlavskou medicínskou 
akademií, Gynekologicko – porodnickým oddělením Nemocnice Jihlava, Onkologickým 
oddělením nemocnice Jihlava a VŠPJ. 

− Výukové centrum VŠPJ v pátek 18. března 2022 zcela zaplnili zájemci o přednášku 
předsedkyně Státního úřadu pro jadernou bezpečnost Dany Drábové. Dorazili jak studenti 
středních škol z Jihlavy a Žďáru nad Sázavou, tak i studenti a zaměstnanci VŠPJ. Po prezentaci 



na téma (Ne)spoutaná energie následovaly dotazy z publika a došlo i na (neplánovanou) 
autogramiádu. 

− V týdnu od 21. do 25. března 2022 absolvovali studenti a akademičtí pracovníci Katedry 
cestovního ruchu VŠPJ terénní šetření v Jihomoravském kraji, Kraji Vysočina a v Rakousku. 
Jednalo se o druhou aktivitu v rámci česko-rakouského projektu INTERREG V-A Partnerstvím 
měst k posílení přeshraničního regionálního rozvoje. 

− I v letošním roce Vysoká škola polytechnická Jihlava vyjádřila podporu osobám s poruchami 
autistického spektra. Při příležitosti Světového dne zvýšení povědomí o autismu, který se 
každoročně slaví 2. dubna, svítil modře web vysoké školy. VŠPJ se tak připojila k IX. ročníku 
celostátní kampaně s názvem Česko svítí modře, kterou organizuje platforma Naděje pro 
Autismus. 

− Dne 4.dubna uctili zástupci vedení VŠPJ památku Evžena Plocka položením kytice k pamětní 
desce na Masarykově náměstí v Jihlavě. Připomněli tak 53. výročí oběti tohoto jihlavského 
občana, který se na Velký pátek 4. dubna 1969 upálil na protest proti okupaci Československa 
vojsky Varšavské smlouvy. 

− Dne 6.dubna proběhla ve Výukovém centru VŠPJ diskuse zástupců Institutu regionů Evropy 
(IRE) se studenty VŠPJ. 

3. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2022 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem Rozpočtu VŠPJ na rok 2022. Uvedl, že i přes jisté obavy došlo 
k navýšení rozpočtů vysokých škol, nicméně zároveň dochází k výraznému nárůstu cen energií, což 
se významně promítá i do rozpočtu VŠPJ. I přes tento nárůst a současně i nárůst mzdových výdajů 
se podařilo udržet rozpočet jako vyrovnaný.  

Rektor zodpověděl dotazy senátorů týkající se výpadku příspěvku na financování programu 
ERASMUS+, na souvislost oprav fasád a oprav učeben, na důvod plánovaného vyčerpání Fondu 
účelově určených prostředků i dotaz na Centralizované rozvojové projekty. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dalších dotazů ani připomínek k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování.  
 
Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Rozpočet Vysoké školy polytechnické 
Jihlava na rok 2022.  
 
Hlasování:  
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 
 
 

− Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2023 a 2024 – ke schválení dle § 9 odst. 1 písm. c) 

zákona 

Senátoři obdrželi materiál v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Rektor seznámil senátory s návrhem Střednědobého výhledu rozpočtu VŠPJ na roky 2023 a 2024. 

Jelikož ze strany senátorů nezazněly žádné dotazy ani připomínky k projednávanému bodu 
programu, bylo přistoupeno k hlasování.  
 



Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek Střednědobý výhled rozpočtu Vysoké 
školy polytechnické Jihlava na roky 2023 a 2024. 
 
Hlasování:  
ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

 

 

4. Různé 

- Studijní a zkušební řád VŠPJ diskuse k vnitřnímu předpisu, o kterém se bude hlasovat per 
rollam v pátek 8.4.2022. 

- Dr. Vojáčková poděkovala kvestorovi za řešení problému zastínění poslucháren P1 a P2. 

- Dr. Dvořáková se dotázala zástupců Studentské komory AS na aktivity ukrajinských studentů 
a jakým způsobem se zapojují do pomoci. Š. Hajník popsal studentské aktivity i aktivní zapojení 
SKAS. V této souvislosti se dotázal na možnosti výuky češtiny pro Ukrajince. Situaci s výukou 
češtiny pro Ukrajince popsala dr. Černá. Rektor doplnil, že VŠPJ v této souvislosti chystá i další 
aktivity, např. plánované přijímání ukrajinských studentů a letní školu češtiny pro Ukrajince. 

- Š. Hajník za SKAS poděkoval vedení VŠPJ za schválení mimořádných stipendií pro studenty VŠPJ 
postižené válečným konfliktem na Ukrajině. 

- Na dotaz Dr. Dostála k případné pomoci ukrajinským akademikům rektor objasnil komunikaci 
VŠPJ s MŠMT a odeslání nabídky na umístění studentů i akademických pracovníků z Ukrajiny, 
pokud by o toto byl z jejich strany zájem. VŠPJ tedy je připravena přijmout ukrajinské studenty 
či akademické pracovníky, aktuálně zájemci využívají podobné nabídky větších vysokých škol. 

- Dr. Kuncová informovala o aktuálně zpracovávané BP, v rámci které studentka FŘ zjišťuje 
zájem studentů a zaměstnanců o možné otevření kavárny v budově VŠPJ. Dotazník byl zatím 
rozeslán studentům, následně bude distribuován i mezi zaměstnance VŠPJ. 

- Rektor pozval členy AS na 5.ročník akce „Sportujeme s VŠPJ“, která probíhá na jihlavském 
Masarykově náměstí dne 6.dubna při příležitosti Mezinárodního dne sportu. 

Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup Akademického senátu 
k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: 25. 5. 2022 ve 13:30. 

Zapsala:  Ing. Martina Kuncová, Ph.D.  ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Mgr. Martina Černá, Ph.D.  .……………………………………………………….…. 

 Šimon Hajník  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 

 

 


